
Protokół Nr 22/13 
z posiedzenia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 

dnia  29 stycznia  2013 r.
odbytego w sali konferencyjnej  urzędu gminy   

Rozpoczęcie posiedzenia godz. 8.00 
Zamknięcie posiedzenia godz. 1010

Posiedzenie komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet, który powitał 
wszystkich obecnych na posiedzeniu.
W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik do 
protokołu oraz  Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz i Zastępca Wójta Jerzy Makowski .
Radna nieobecna: 
1.Monika Zaradkiewicz – nieobecność usprawiedliwiona 
Na  podstawie listy obecności przewodniczący komisji stwierdził quorum,  przy którym komisja 
mogła obradować i podejmować prawomocne decyzje i opinie.
O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie , otrzymując materiały 
w tym projekty uchwał,  i pozostałe dokumenty.
Porządek posiedzenia komisja przyjęła w brzmieniu jak niżej:
1.Zatwierdzenie porządku obrad
2.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 31 stycznia  2013 r.
4.Ocena działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za rok 2012 .Analiza remontów oraz 
   doposażenia  szkół gminnych i informacja na temat wypłaconych stypendiów w roku 2012 .
   Opinia komisji na sesję .
5.Ocena działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2012 
   Opinia komisji na sesję   
6.Sprawy różne 
7.Zamknięcie posiedzenia komisji
Ad.1
Jak wyżej .
Ad.2
Protokół Nr 21/12 z poprzedniego posiedzenia komisji tj. 17 grudnia  2012 r.  został przyjęty 
jednogłośnie tj. 4 głosami „za” bez odczytywania.
Ad.3 
Przewodniczący  komisji odczytał projekty uchwał przygotowane pod obrady  sesji, komisja 
projekty  przeanalizowała , wysłuchała uzasadnień, a następnie zaopiniowała jak niżej:
 - projekt  uchwały Nr XXV/216/13  w sprawie przystąpienia do Związku Gmin Dolnej Odry
Komisja uwag nie wniosła i 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały .
-projekt uchwały Nr XXV/217/13  w sprawie przyjęcia Statutu Związku Gmin Dolnej Odry
Wójt  Gminy zabierając głos  w sprawie   tego  projektu  uchwały odpowiedział  m.in.   radnemu 
Bogdanowi Chaładusowi na pytanie odnośnie składki na Związek i poinformował, że wysokość tej 
składki to 1 zł od mieszkańca na rok .
Radny Bogdan Chaładus zabierając powtórnie głos powiedział ,że zostały dokonane zmiany w 
przepisach  ustawy o utrzymaniu czystości  i  porządku w gminie  i  dopuszcza się   możliwość 
łączenia metod w ustalaniu  opłaty za wywóz nieczystości, a tym samym radny uważa ,że  będzie 
taniej i zapytał czy będzie można zastosować takie warianty łączenia metod. 
Wójt Gminy – odpowiedział ,że w dniu dzisiejszym będzie brał udział w spotkaniu organizowanym 
przez Związek i na pewno wiele spraw zostanie tam wyjaśnionych . 
Radny Bogdan Chaładus – zabierając głos m.in. powiedział ,że jego zdaniem  wybór wariantu 
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należy pozostawić mieszkańcom .
Wójt  Gminy  odpowiadając   m.in.  powiedział,  że raczej   wybór  będzie  należał  do Rady lub 
Związku i dodatkowo poinformował,że zmiana ustawy również dopuszcza możliwość zaopatrzenia 
mieszkańców w pojemniki przez gminę lub związek . 
Komisja projekt uchwał zaopiniowała pozytywnie tj. 4 głosami „za” .
- projekt  uchwały Nr XXV/218/13  w sprawie zwołania zebrania wiejskiego – komisja 4 głosami 
„za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały .
Wójt Gminy poinformował i poprosił o wyrażenie zgody członków komisję o wprowadzenie do 
porządku obrad sesji trzech dodatkowych projektów uchwał,  a mianowicie :
- projekt uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
- projekt  uchwały w sprawie zwołania zebrania wiejskiego ( wybór sołtysa w Kiczarowie )  
-projekt  uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru podatków w drodze inkasa –        
 ( wprowadzenie nowo wybranych sołtysów ) . 
Komisja wyraziła zgodę,  a radni otrzymali  już  pierwszy projekt  dotyczący wzoru deklaracji   z 
dodatkowych w /w  trzech projektów .
-projekt  uchwały  Nr  XXV/219/13   w  sprawie  określenia  przystanków  komunikacyjnych  oraz 
warunków  i  zasad  korzystania  z  przystanków  komunikacyjnych,  których  właścicielem  lub 
zarządzającym jest Gmina Stargard Szczeciński 
Wójt Gminy przedstawił uzasadnienie do w/w projektu uchwały i  m.in. powiedział ,że dotyczy to 
przystanków przy drogach gminnych i to ,że uchwała ta umożliwia również pobranie odpłaty  za 
korzystanie przez przewoźników  z przystanków komunikacji  publicznej o czym mówi pkt 15 
załącznika nr 2 do projektu uchwały, a mianowicie : 
15. Korzystanie z przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Stargard Szczeciński jest 
odpłatne i nieodpłatne
Wójt powiedział ,że po  przeprowadzeniu wyliczeń  przedstawionych w uzasadnieniu do projektu 
uchwały wynika, że  przychód z tego tytułu jest niewielki i dlatego jest propozycja wójta,  aby 
korzystanie z przystanków było nieodpłatne .
Komisja przychyliła się do propozycji wójta, aby korzystanie z przystanków było bezpłatne i w 
projektach uchwał radni dokonali w pkt 15 korekty wykreślając słowo „odpłatne „
Komisja 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały .
Przewodniczący  komisji  zwrócił  uwagę  na  przestawienie  przystanku  autobusowego  w 
miejscowości Poczernin , ponieważ przystanek  ustawiony był pod potrzeby dzieci czekających na 
autobus szkolny .
-projekt uchwały Nr XXV/220/13 w sprawie wyrażenia zgody do zawarcia umowy dzierżawy na 
okres  dłuższy niż 3 lata i wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargu na dzierżawę 
Uzasadnienie do tego projektu uchwały przedstawił zastępca wójta Jerzy Makowski i odpowiadając 
na  pytanie  radnego  Bogdana  Chaładusa  ,  -  co  to  jest za  teren  i  czy  jest  ogrodzony  –  wójt 
odpowiedział ,że jest to kawałek gruntu gminy i basen portowy  .
Komisja 4 głosami „za” projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie .
-projekt  uchwały Nr XXV/221/13  w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych 
od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady- komisja 
4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały ,
Przewodniczący komisji odczytał dodatkowy projekt uchwały Nr XXV/222/13 w sprawie ustalenia 
wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 
właścicieli nieruchomości .
Zastępca Wójta Jerzy Makowski przedstawił uzasadnienie do w/w projektu uchwały i powiedział o 
zmianach we wzorze deklaracji w stosunku do wcześniej podjętego wzoru deklaracji  .  
Komisja uwag nie wniosła i 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały .
Ad.4
Zastępca Wójta Jerzy Makowski dokładnie omówił i przedstawił informację dotyczącą działalności 
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Ośrodka Administracyjnego Szkół za 2012 r., analizę remontów oraz doposażenia szkół gminnych i 
informację na temat wypłaconych stypendiów .
Radny Bogdan Chaładus zwrócił uwagę na taki fakt , iż będąc nauczycielem w-f otrzymuje środki 
na zakup stroi sportowych do określonej kwoty i z tej  kwoty musi rozliczyć się fakturę wystawioną 
na OAS, a uwaga radnego dotyczyła tego, dlaczego faktura musi być wystawiona co do grosza na 
ustaloną kwotę , bo w przeciwnym razie nie zostanie przyjęta. Radny powiedział ,że nie chodzi mu 
o wielkość kwoty  ale o to , aby rachunek był przyjęty w przypadku przekroczenia tej kwoty na 
fakturze, a na odwrocie faktury powiedział radny  można opisać wysokość przysługującej kwoty.
Zastępca Wójta odpowiedział ,że słyszy o tej sprawie pierwszy raz i zostanie  wyjaśniona . 
Komisja przyjęła opinię w brzmieniu jak niżej;
Komisja Socjalno -Porządkowa i Oświaty po przeanalizowaniu na posiedzeniu komisji informacji   
dotyczącej działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za 2012 r. oraz analizy remontów oraz 
doposażenia szkół gminnych i informacji na temat wypłaconych stypendiów w roku 2012 – uwag 
nie zgłosiła i informację jednogłośnie przyjęła .
Informacja stanowi załącznik do protokołu . 
Ad.5
Przewodniczący komisji zapytał  członków komisji czy mają jakieś pytania bądź uwagi odnośnie 
sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 2012 roku .
Członkowie  komisji  uwag  i  pytań  nie  zgłosili  ,  a  tym  samym  jednogłośnie  przyjęli  w/w 
sprawozdanie .
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu . 
Ad.6
Wójt  Gminy w  sprawach  różnych  poprosił  radnych  o  opinię  do  niżej  przedstawionych  spraw 
zgłoszony przez Powiat  , a mianowicie : 
- umowa o udzielenie pomocy finansowej i rzeczowej pomiędzy Gminą,  a Powiatem Stargardzkim 
na zadanie „ Przebudowa i budowa drogi powiatowej nr 1700Z -  budowa chodnika w miejscowości 
Klępino „ , gdzie jak powiedział wójt koszt całości zadania ustalono na 179 tys zł, a  udział Gminy 
ma być 80 tys zł plus pomoc rzeczowa czyli zakupiona kostka ze środków sołeckich .
Wójt  poinformował,  iż  w obecnym budżecie na budowę  chodników zaplanowano 80 tys  zł  tj. 
Trzebiatów 30 tys zł , Klępino 30 tys zł i Małkocin 20 tys zł ,a propozycja komisji gospodarki po 
wczorajszym posiedzeniu jest  taka, aby zaproponować  starostwu takie rozwiązanie tj.  podzielić 
środki po połowie tj.  na Trzebiatów  40 tys zł i Klępino 40 tys zł  + kostka, a  powiat ma  wyliczyć  
ile fizycznie za te środki  będzie można wybudować chodnika w tych miejscowościach .
Radny Bogdan Chaładus – odnosząc się do tych propozycji powiedział m.in., że jest jak najbardziej 
za  budową chodnika w Klępinie, a odnośnie Trzebiatowa to należy się zastanowić  nad budową 
chodnika skoro mają być tam prowadzone może już niedługo prace drogowe czy kanalizacjne, ale 
tymczasowo zrobić coś na wzór  chodnik, aby móc po nim się poruszać , a może dołożyć jeszcze 10 
tys zł do Klępina .
Kolejno wójt poinformował ,że Powiat   w umowie  wskazuje drogi ,które gmina miałaby przejąć i 
drogi, które powiat przejąłby od gminy . 
Długość dróg do przejęcia przez  gminę to około 18 km , a do oddania dla powiatu  to 2,281 km.
Komisja przeanalizowała drogi, które miałyby być  przejęte od powiatu  i  oddane przez gminę 
powiatowi , członkowie komisji szczególną uwagę podczas dyskusji   zwrócili na stan techniczny 
tych dróg i negatywnie odniosła się do propozycji powiatu
Wójt Gminy również  poinformował o sprawie zaległych środków , które Starostwo jest winne 
gminie za wykup gruntów pod  przebudowę drogi powiatowej nr 1709Z Stargard – Sowno, zaległe 
środki dotyczą miejscowości Żarowo.  Starostwo jak powiedział wójt  proponuje wyremontowanie 
drogi w obrębie Żarowo równoległej do drogi powiatowej , aby móc ją utwardzić konieczna jest 
melioracja całego terenu , aż do rzeki Iny – przedłużenie ulicy Orzeszkowej. Dalej wójt powiedział 
o przerwanej inwestycji prowadzonej przez powiat  na odcinku Stargard- Goleniów, że obecnie 
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chcą zacząć robić od mostu w stronę Smogolic, a odpowiedź będzie taka ,że gminę interesuje droga 
w samym Sownie   .
Radny Bogdan Chaładus – poruszył temat dotyczący zamiany terenu pod boisko w miejscowości 
Trzebiatów, aby rozpocząć procedury .
Przewodniczący komisji zapytał o sprawę dotyczącą terenu pod budowę świetlicy w Strumianach i 
tutaj zastępca wójta odpowiedział ,że nie ma jeszcze rozstrzygnięcia, a ceny za grunty należące do 
Lasów są bardzo wysokie . 
Ad.7
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet podziękował 
wszystkim za udział i zamknął posiedzenie.

Protokołowała :                                                                      Przewodniczący Komisji 
Z. Stoczkowska                                                                           Jarosław Kornet 
Data sporządzenia :                                                                    Data podpisania :
2013.01.29                                                                                2013. …..........................


